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Till Anna Mannfalk (M), ordförande i hälso- och sjukvårdsnämnden

Region Skånes arbete för att minska antibiotikaförskrivningen
En hög förskrivning av antibiotika ökar resistensen mot denna viktiga och livsnödvändiga
medicin. Det är ett hot mot folkhälsan såväl nationellt som regionalt, och i Sverige har vi idag
fem antibiotikaresistenta bakterier som är anmälningspliktiga enligt smittskyddslagen.

Fortsätter utvecklingen av antibiotikaresistenta bakterier i samma takt som idag kommer det
enligt Folkhälsomyndighetens beräkningar att kosta det svenska samhället cirka 16 miljarder
kronor fram till år 2050, samtidigt som det på vägen orsakar mycket lidande.

Trots detta ligger Skåne fortsatt högst i Sverige när det gäller förskrivningen av antibiotika,
det har vi gjort sedan 2019. Läkarna i Region Skåne förskriver år 2022 cirka 280 recept/1000
invånare enligt Region Skånes årsredovisning.

Medelnivån i Sverige ligger på ca 240 förskrivna recept/1000 invånare och
Folkhälsomyndighetens rekommendationer ligger på högst 250. Sveriges övriga två
storregioner; Region Stockholm och Västra Götaland ligger på cirka 238 respektive 233
förskrivna recept/1000 invånare.

Det är alltså fullt möjligt att komma under den rekommenderade nivån på 250 recept. När ska
styret i Region Skåne visa att vi satsar på att minska antibiotikaresistensen i regionen? Jag
väntar fortfarande på att detta arbete ska prioriteras.

Utifrån detta ställer jag följande fråga till Anna Mannfalk:

● Kommer vi att få se ökade anslag och nya insatser, och i så fall vilka insatser, under
den här mandatperioden för att minska förskrivningen av antibiotika till skåningarna?

Lena Östholm Munkberg (MP)

Ledamot i regionfullmäktige


